
 
 

P r o t o k ó ł Nr XXXVI 
 

 sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 29 kwietnia 2013 r. w sali  
konferencyjnej Urzędu Gminy Szydłów. 
         Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 830, a zakończyły o godz. 1130. 
         W obradach sesji uczestniczyło 14 radnych na ogólną liczbę 15 radnych.  
Nieobecność 1 radnego była usprawiedliwiona. Lista obecności radnych jest  
załącznikiem do niniejszego protokołu.  
 

Proponowany porządek obrad: 
  1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
  2. Przyjęcie porządku obrad. 
  3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji RG. 
  4. Zapytania i interpelacje radnych. 
  5. Spotkanie z dzielnicowym Gminy Szydłów. 
  6. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla Gminy Szydłów. 
  7. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami RG 
  8. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 
       - zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata   
         2013 - 2020, 
       - zmian w budżecie gminy na 2013 r., 
       - przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  
         bezdomności zwierząt na terenie Gminy Szydłów w 2013 roku, 
       - sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów     
         komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
       - terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami    
         komunalnymi, 
       - zmian w  Regulaminie Nagród Gminy Szydłów – Tytułów Honorowych:    
          „Przyjaciel Szydłowa" i „Pasjonat Małej Ojczyzny”, uchwalonego Uchwałą Nr  
          XXII/ 113/ 2008 Rady Gminy Szydłów z dnia 25 marca 2008 roku                         
          w sprawie ustanowienia tytułów honorowych: „Przyjaciel Szydłowa" i „Pasjonat  
          Małej Ojczyzny” 
  9.  Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.  
10.  Wolne wnioski i informacje. 
11.  Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 1.  
 
Obrady XXXVI sesji Rady Gminy otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący 
Rady Gminy pan Janusz Juszczak, który powitał obecnych na sesji radnych, Wójta 
Gminy, pracowników UG, kierowników jednostek organizacyjnych gminy i sołtysów. 
 
Ad. 2. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek obrad 
XXXVI sesji Rady Gminy i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków co do jego zmian 
lub uzupełnień. 
Jednocześnie sam zgłosił dodanie do porządku obrad projektu uchwały, która nie 
była przygotowana na posiedzenie Komisji, tj. Nr XXXVI/ 170/ 2013 w sprawie 
zmiany w Uchwale XXXIII/ 150/ 2013  z dnia 19 lutego 2013 r. w sprawie wyboru  
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metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia 
stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik o określonej pojemności. 
Sekretarz Gminy, w imieniu Wójta Gminy zgłosił poprawkę w projekcie uchwały Nr 
XXXVI/ 168/ 2013 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, a poprawka wynika ze stanowiska radcy 
prawnego, który zaproponował aby w § 2., określenie: „… wpłata na rachunek 
bankowy Urzędu Gminy Szydłów lub wpłata u sołtysa” zmienić na określenie:                   
„… wpłata na rachunek bankowy Urzędu Gminy Szydłów lub wpłata u inkasenta”. 
Przewodniczący RG stwierdził, że ta poprawka będzie zgłoszona przy uchwaleniu           
w/ w uchwały.  
Wójt Gminy zgłosił poprawkę do Uchwały Nr XXXVI/ 167/ 2013. Przewodniczący RG 
stwierdził, że zgłoszone poprawki literowe będą  zgłoszone do poprawienia przy 
uchwalaniu tej uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu Uchwały Nr XXXVI/ 170/ 2013 i wniosek ten został przyjęty 
jednogłośnie. Następnie, w głosowaniu jawnym porządek obrad wraz z wniesioną 
poprawką także został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 3.  
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły 
pisemne wnioski lub zastrzeżenia co do treści protokołów z poprzednich sesji Rady 
Gminy, tj. Nr XXXIV i Nr XXXV. Zwrócił się do radnych o zgłaszanie ustnych uwag co 
do tych protokołów.  
Przewodniczący RG zaznaczył, że na poprzedniej sesji RG radny Tadeusz Graca 
zauważył pomyłkę w protokole Nr XXXIV - w pkt. 7 napisano bowiem „radny Tadeusz 
Graca”, a powinno być: „sołtys z Osówki pani Grażyna Gruca”. 
Radny T. Graca zgłosił w imieniu sołtysa z Szydłowa, że w punkcie 13 protokołu Nr 
XXXIV, w zdaniu „pan Stanisław Wojterski - sołtys z Szydłowa – powiedział, że                       
w zeszłym roku zgłaszał potrzebę zaplanowania w budżecie gminy Szydłów środków 
finansowych na dokumentację naprawy wodociągu na ul. Soleckiej i w Grabkach 
Dużych” a powinno być dodane określenie „… i ul. Wschodniej”. Przewodniczący 
Rady Gminy poprosił radnych aby  dopisali w swoich egzemplarzach protokołów 
wnioskowane przez radnego T. Gracę określenie.   
Innych uwag do protokołów nie zgłoszono i w przeprowadzonym głosowaniu 
poprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokoły z sesji Nr 
XXXIV i Nr XXXV, które zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Ad. 4. 
  
W tym punkcie porządku obrad radni zgłosili interpelacje i zapytania: 
- radny Jerzy Klamczyński powiedział, że na parkingu w Szydłowie stoją 2 toalety typu  
  „TOI-TOI” i zapytał czy nie można jednej z nich przenieść na parking obok kościoła,  
  a z terenu „wikarówki”  usunąć drewnianą toaletę. Dodał, że mieszkanka Szydłowa –  
  p. Pytowska zgłaszała mu potrzebę oczyszczenia rowu po budowie drogi, bo zbliża  
  się okres koszenia traw i nie będzie można kosić. Dalej stwierdził, że stara  
  koparka nie jest używana, bo nie ma operatora koparki i czy nie można wysłać  
  pracownika UG – Kamila Palmąki na kurs operatora aby mógł on wykonywać pracę  
  tą koparką. Widzi także pilną potrzebę kupna małego traktorka, który byłby  
  wykorzystany przy  pracach porządkowych i pielęgnacji zieleni, a jeśli UG nie ma  
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  środków, to może należy rozważyć możliwość zakupu na kredyt.  
  Ponadto radny stwierdził, że tablica informacyjna przed Grabkami Dużymi jest  
  nieczytelna i należy ją wymienić, należałoby również pomalować łańcuchy   
  wyznaczające parkingi wokół Rynku, 
- radny T. Graca powiedział, że drogi w Szydłowie zostały zniszczone pracami  
  kanalizacyjnymi ale na ulicy Uroczej miejscami nie można w ogóle przejechać  
  wczoraj ktoś z Gacek wjechał samochodem w dół, drogą obok pana Wierzbickiego  
  też nie można przejechać jak również  drogą od Ośrodka Zdrowia do ulicy  
  Kazimierza Wielkiego, na ulicy Wschodniej należałoby wykonać odwodnienie bo  
  całą jej szerokością płynie woda. Dalej radny T. Graca zapytał jakie są efekty   
  przetargu na dostawę energii elektrycznej przeprowadzonego w 2012 r. - miały być  
  oszczędności, w budżecie mamy zaplanowane środki a jak się okazuje  to musimy  
  je zwiększać,  
- radny Andrzej Pasternak zapytał o dokończenie czyszczenia rowów i poboczy  
  w Brzezinach - jest to tylko około 150 mb. Radny zgłosił potrzebę ustawienia znaku  
  ograniczenia ładowności samochodów do 12 ton, bo jeżdżą tam samochody  
  wywożące rumosz, które ważą po 30 ton i droga takich obciążeń nie wytrzyma,  
- radna Katarzyna Skuza – stwierdziła, że drogą między gm. Szydłów a gm. Gnojno 
  rolnicy nie mogą przejechać i dodała, iż konieczne jest czyszczenie rowów wzdłuż   
  drogi wojewódzkiej nr 765 obok posesji p. Niszczyka, p. Wojterskiego i p. Lecha,  
- radny Marek Skuza - zapytał jaki był sens przeniesienia pana Wójtowicza ze swojego   
  domu, który obecnie stoi pusty, do budynku po byłej szkole w Gackach, bo    
  mieszkańcy Gacek  mówią, że dlatego by nie płacił za światło i inne media, 
- radny Stanisław Buszko zapytał kiedy będzie przegląd dróg wiejskich bo na drodze 
  w Jabłonicy jest kilka pęknięć, które należy załatać, 
- Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że most na rzece Czarnej w kierunku Woli  
  Osowej się zapada i należy sprawdzić czy nie zagraża użytkownikom i w przypadku  
  istnienia zagrożenia należy poprawić most. 
 
Ad. 5. 
 
W spotkaniu z radnymi udział wzięli Kierownik Referatu Dzielnicowych KPP                     
w Staszowie –  asp. Jacek Śmistek  i dzielnicowy Gminy Szydłów– st. aspirant 
Tomasz Bilski.   
St. asp. Tomasz Bilski odpowiedział radnym w sprawie samochodu stojącego na 
parkingu. Samochód stoi zgodnie z prawem, właścicielem jest osoba z Ukrainy,  
która mieszka u pani Szwarc, a współpracuje z firmą „Strabag” i nie ma podstaw 
prawnych do  interwencji.  Co do pana Wójtowicza, to nie mieszka on w Gackach, 
mieszka tam tylko jego żona z dziećmi, nie może mówić szczegółowo, co jest tego 
przyczyną. Nie ma jeszcze wyroku sądowego, który określałby terminy i sposób 
widzenia się z dziećmi i pan Wójtowicz może kontaktować się z dziećmi w dowolnym 
czasie i nie można mu tego zabronić. Jak będzie wyrok sądowy, który określi czas 
spotykania się pana Wójtowicza z dziećmi, to wówczas będzie można coś działać.  
Radny M. Skuza powiedział, że mógłby polemizować w tej sprawie, bo w telewizji 
słyszy, że jeśli w rodzinie jest coś nie tak, to mężowie się wyprowadzają z domu,       
a nie żony z dziećmi.  
St. asp. T. Bilski odpowiedział, że w tym przypadku właścicielem domu jest pan 
Wójtowicz, a żona nie ma prawa do lokalu i dlatego pani Wójtowicz otrzymała 
mieszkanie w byłej szkole w Gackach.  
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Następnie st. asp. T. Bilski poinformował o dyżurach jakie są pełnione przez 
funkcjonariuszy Policji w budynku byłego Posterunku: w poniedziałki w godz. 800 - 
1000 i w czwartki w godz. 1400 - 1600. 
Asp. Jacek Śmistek poinformował, że asp. T. Bilski nie ma telefonu służbowego                        
w związku z czym podał radnym i sołtysom swój telefon służbowy, na który w razie 
potrzeby można dzwonić jest to nr: 997- 317- 443. 
Radny A. Pasternak zapytał co się dzieje z panem Krawczykiem z Brzezin. 
St. asp. T. Bilski odpowiedział, że w stosunku do  pana Krawczyka wydany jest 
nakaz zatrzymania i przewiezienia go na badania do szpitala w Morawicy, ale pan 
Krawczyk  wie kiedy Policja ma do niego przyjechać i wtedy ukrywa się. 
Przewodniczący Rady Gminy spytał czy po remoncie drogi Chmielnik – Staszów 
zasadne jest aby w dalszym ciągu w miejscowości Mokre było ograniczenie 
prędkości do 40 km/h, gdyż teraz nie ma zagrożenia,  jedynie w zimie przy lesie 
może być ślisko, ale zakrętu już tam nie ma.   
Radny L. Wójcik powiedział, że odbyło się spotkanie z Komendantem Powiatowym 
Policji ale nic się po tym spotkaniu nie zmieniło. Dodał, że policjant może wejść np. 
do sklepu i zachowywać się normalnie aby nie odstraszać innych klientów. 
Pan Sławomir Grabka - sołtys sołectwa Jabłonica dodał, że zaobserwował działania 
policjantów, którzy będąc na patrolu zostawiają samochód kilka domów wcześniej                
i wchodzą niespodziewanie do sklepu lub patrolują okolice jeżdżąc samochodem bez 
oświetlonej belki z napisem Policja. 
Policjant J. Śmistek odpowiedział, że policja ma prawo karać mandatami za 
spożywanie alkoholu pod sklepami i za naganne zachowanie, a sposób działania 
policji opisany przez sołtysa jest prawidłowy. Ponadto wyjaśnił, że jeżeli jakiś 
obywatel stwierdzi, iż policjant w czasie interwencji zachowuje się nagannie lub 
przekracza swoje uprawnienia to może to zgłosić na podany wcześniej numer 
telefonu. Dodał także, że były już przeprowadzone rozmowy dyscyplinujące 
niektórych funkcjonariuszy. 
Radny Marek Skuza powiedział, że może to dobrze iż są mandaty, ale policja nie 
powinna  przeprowadzać kontroli osobistych bez potrzeby i bez konkretnej 
przyczyny. 
Radny Ryszard Sadłocha powiedział, że w Rynku w Chmielniku są ustawione 
parasole, klienci piją piwo, gra muzyka, patrzą na to dzieci i nikomu nie przeszkadza.  
Radny Jerzy Klamczyński zabierając głos powiedział, że w związku z sezonem 
turystycznym oczekuje od Policji zwiększonej liczby patroli w miejscach szczególnie 
zagrożonych i w miejscach gdzie spożywany jest alkohol również w Rynku                                              
w Szydłowie w celu przestrzegania przez kierowców zakazu zatrzymywania się. 
W związku z wystąpieniem  radnego J. Klamczyńskiego głos zabrał sołtys Szydłowa             
i zapytał radnego czy zgłaszał mu ktoś z mieszkańców takie problemy. 
Asp. J. Śmistek odpowiedział, że zależy to od wydanego zezwolenia, bo kto ma 
wydane zezwolenie na ogródek piwny i ma wyznaczone miejsce, to można tam piwo 
pić a w przypadku braku zezwolenia, picie alkoholu w miejscu publicznym jest 
zabronione.  
Pani Bożena Wójcik – sołtys Solca zabierając głos powiedziała, iż często się zdarza, 
że po wsiach chodzą ludzie i niby zbierają pieniądze dla potrzebujących osób, mają 
jakieś plakietki ale konkretnie to nie wiadomo kto to jest i jakie są rzeczywiste 
zamiary tych ludzi.  
Radny Ryszard Sadłocha powiedział, że kiedyś byli to Cyganie, a teraz czasy się 
zmieniły i prowadzone są zbiórki pieniędzy. W związku z tym zaproponował aby 
policja częściej kontrolowała samochody z innymi rejestracjami niż miejscowe, to 
wtedy tacy zbieracze będą się bać. 
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Nawiązując do wypowiedzi p. B. Wójcik st. asp. T. Bilski powiedział, że opisane przez 
nią przypadki należy bezwzględnie zgłaszać policji i dodał, że każde zgłoszenie musi 
być załatwione, bo system zainstalowany na stanowisku oficera dyżurnego                        
w Komendzie Powiatowej Policji nie pozwala na zignorowanie zgłoszenia                             
i pozostawienia go bez interwencji. 
Ponieważ innych zapytań nie było, Przewodniczący RG podziękował policjantom za 
obecność na sesji RG i udzielone wyjaśnienia i opuścili oni salę obrad. 
 
Ad. 6.  
 
W tym punkcie porządku obrad pani Stanisława Zawada – Kierownik GOPS 
poinformowała radnych, że ustawa o pomocy społecznej nakłada na samorządy 
gmin, powiatów oraz województw obowiązek corocznego sporządzania oceny 
zasobów pomocy społecznej. Ocena ta powstawać ma w oparciu o szczegółową 
analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej i winny jej podlegać                                      
w szczególności zasoby obejmujące posiadaną infrastrukturę socjalną, kadrę 
działającą w sferze pomocy i integracji społecznej organizacje pozarządowe oraz 
ponoszone na zadania pomocy społecznej nakłady finansowe. Ocena zasobów 
pomocy społecznej ma możliwość określenia poziomu zabezpieczenia potrzeb 
mieszkańców w sferze pomocy społecznej oraz wskazać podjęcie jakich działań 
przez gminę jest niezbędna, by owe potrzeby w sposób jak najbardziej optymalny                   
i właściwy zaspakajać. Wraz z rekomendacjami stanowić ma podstawę do 
planowania budżetu.  
Ustawodawca nie określił szczegółowo sposobu sporządzania oraz formy, jaką winna 
przyjąć ocena zasobów pomocy społecznej. Kształt i treść oceny zasobów pomocy 
społecznej, którą niniejszym przedkładam, opracowane zostały przez Ministerstwo 
Pracy i Polityki Socjalnej, które postanowiło wspomóc samorządy w jej 
przygotowaniu, a także ujednolicić jej formę, by przedstawione dane stały się w skali 
kraju porównywalne i by mogły stanowić podstawę do planowania budżetu pomocy 
społecznej.  
Dokument oceny zasobów obejmuje szczegółowe informacje dotyczące lokalnych 
zasobów, w tym infrastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe i nakłady finansowe 
na zadania pomocy społecznej bez względu na podmiot je finansujący i realizujący.  
Ocena dotyczy osób i rodzin korzystających z pomocy społecznej, niezależnie od 
poziomu na jakim jest ona przeprowadzana, niezbędne jest zestawienie ze sobą 
danych pochodzących z kilku obszarów funkcjonowania zarówno jednostek 
administracyjnych jak i instytucji pozarządowych. Najcenniejszym źródłem danych 
dla oceny zasobów pomocy społecznej są oczywiście informacje zgromadzone                      
w systemach informatycznych funkcjonujących w jednostkach pomocy społecznej.  
Głównym źródłem zasilenia jest Statystyczna Aplikacja Centralna, gromadząca 
dane sprawozdawcze z niemal każdego poziomu organizacyjnego pomocy 
społecznej. Uzupełnieniem danych potrzebnych do oceny zasobów  pomocy 
społecznej w gminie, są dane dotyczące świadczeń rodzinnych oraz funduszu 
alimentacyjnego.  Informacje te gromadzone są w systemach informatycznych 
działających w gminie, a także rejestrach centralnych QuickStat i Fundusz, 
funkcjonujących w MPiPS. W zakresie danych o sytuacji demograficznej skorzystano 
z zasobów Głównego Urzędu Statystycznego, udostępnienie w ramach rejestru Bank 
Danych Lokalnych.  
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Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej Oceny zasobów pomocy społecznej                           
i w przeprowadzonym przez Przewodniczącego RG głosowaniu jawnym ocena 
została przyjęta jednogłośnie.  
 
Ad. 7. 
 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z prac między sesjami RG i tak powiedział: 
- uczestniczył w spotkaniu w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska, 
- brał udział w Konwencie Wójtów Powiatu Staszowskiego, który dotyczył  
  pozyskiwania i wykorzystywania środków UE, 
- odbył spotkanie  z rodzicami dzieci uczęszczających do szkoły w Solcu, do klasy   
  pierwszej i „zerówki” nie było naboru gdyż byłoby tylko troje dzieci, a od 1 września   
  br. do szkoły w Solcu będzie uczęszczało 33 dzieci, 
- uczestniczył w posiedzeniu Rady Społecznej SPZZOZ w Staszowie w sprawie  
  funkcjonowania szpitala w Staszowie, 
- w dniu 28.04. br. odbyło się posiedzenie ZG OSP, w którym uczestniczyli Starosta,  
  Vice starosta, Komendant Ciepiela, na przyszłą sesję zostanie przygotowany  
  projekt uchwały w sprawie zmniejszenia stawki za szkolenia strażaków z 8 zł na 4 zł  
  aby można było przeszkolić więcej strażaków, 
- w Kotuszowie odbyło się zebranie z mieszkańcami i przedstawicielami firmy  
  realizującej budowę elektrowni wiatrowych, w sprawie usytuowania wiatraków na  
  przestrzeni między Kotuszowem a Jabłonicą - planowane były tam 4 wiatraki,    
  ale mieszkańcy Kotuszowa nie wyrazili zgody, 
- 15.04. br. planowane jest spotkanie z Firmą REM-WOD  - termin na wykonanie  
  wszystkich poprawek jest do 15.05.br.,  
- Wójt Gminy poprosił sołtysów, a jeśli nie ma sołtysów to radnych aby po sesji zostali  
  na krótkie spotkanie w sprawie deklaracji na śmieci. 
  
Ad. 8. 
 
W tym punkcie porządku obrad Rada Gminy przystąpiła do rozpatrywania                                         
i uchwalania projektów uchwał. Pierwszym rozpatrywanym projektem uchwały XXXVI 
sesji RG były zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Szydłów na lata 
2013 – 2020 oraz zmiany w budżecie gminy Szydłów na 2013 rok. Pani Alicja 
Kłonicka – Skarbnik Gminy poinformowała, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
zaktualizowano dochody i wydatki do wielkości wykazanych w uchwale dotyczącej 
budżetu Gminy. 
Dochody zostały zwiększone o kwotę 101.077,00 zł, z tego: 
- tytułem dotacji ze Starostwa Powiatowego o kwotę 8.100,00 zł na zadania bieżące  
  Gminy, 
- tytułem dotacji ze Starostwa Powiatowego o kwotę 9.100,00 zł na zadania  
  inwestycyjne Gminy, 
- z tytułu zwróconego podatku VAT z Urzędu Skarbowego o kwotę 66.000,00 zł,  
- tytułem dotacji celowej z budżetu państwa na zadania bieżące gminy. 
Wydatki budżetowe na rok 2013 zwiększyły się o kwotę 101.077,00 zł.  
Po stronie wydatków majątkowych zwiększono środki na zadania inwestycyjne, pn. 
„Przebudowa kanalizacji w Grabkach Dużych” o kwotę 69.100,00 zł. 
Pozostała kwota zwiększa wydatki bieżące.  
W wyniku powyższych zmian wskaźniki obciążenia budżetu w 2013 roku nie 

przekraczają 15 % planowanych dochodów ogółem. Relacje wynikające z art. 243 

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych zostały zachowane. 
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Natomiast w uchwale budżetowej w planie dochodów proponuje się wprowadzenie  
następujących zmian: 
- dział 010 – Rolnictwo i łowiectwo zwiększa się o kwotę 9.100,00 zł – o środki  
  otrzymane ze Starostwa Powiatowego na finansowanie zadania inwestycyjnego,  
- dział 758 – Różne rozliczenia zwiększa się o kwotę 66.000,00 zł – wpływy  
  z podatku VAT z rozliczenia z roku 2012, 
- dział 854 – Edukacyjna Opieka wychowawcza – w rozdziale 85415 zwiększa się  
  dochody o kwotę 17.877,00 zł, z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń   
  pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym zgodnie z decyzją  
  Wojewody Świętokrzyskiego, 
- dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – zwiększa się o kwotę  
  8.100,00 zł - o środki otrzymane ze Starostwa Powiatowego na finansowanie zadań  
  bieżących Gminy. 
  Dochody ogółem proponuje się zwiększyć o 101.077,00 zł.  
W planie wydatków proponuje się następujące zmiany: 
- dział 758 – „Różne rozliczenia”, rozdział 75818 „Rezerwy ogólne i celowe”, § 4810  
  rezerwy – zmniejsza się o kwotę 15.000,00 zł, 
- dział 010 – Rolnictwo i łowiectwo – zwiększa się o kwotę 69.100,00 zł, na zadania  
  inwestycyjne ujęte w załączniku Nr 4 „Limity wydatków na inwestycje jednoroczne”. 
  Zwiększa się środki na zadanie „Przebudowa kanalizacji w Grabkach Dużych”,  
- dział 700 – Gospodarka mieszkaniowa – zwiększa się o kwotę 5.000,00 zł, na  
  przeprowadzenie rozgraniczenia działek, 
- dział 750 – Administracja publiczna – zwiększa się o kwotę 10.000,00 zł, na  
  wynagrodzenia bezosobowe (umowy zlecenia), 
- dział 801- Oświata i wychowanie zwiększa się o kwotę 6.000,00 zł, ujętą                             
  w załączniku Nr 5, z przeznaczeniem na dotację dla Gminy Pierzchnica jako zwrot  
  kosztów uczęszczania dzieci z Gminy Szydłów do oddziału przedszkolnego                         
  w Pierzchnicy, 
- dział 854 – Edukacyjna Opieka wychowawcza , w rozdziale 85415 – zwiększa się  
  dochody o kwotę 17.877,00 zł, z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń  
  pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym (stypendia),  
- dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zwiększa się o kwotę  
  8.100,00 zł, za zakup usług pozostałych (usuwanie azbestu). 
Radny T. Graca zapytał dlaczego dzieci z Rudek uczęszczają do szkoły                                  
w Pierzchnicy oraz gdzie będzie przeprowadzane rozgraniczenie działek. 
Wójt Gminy odpowiedział, że „zerówka” jest obowiązkowa i od rodziców zależy gdzie 
zapiszą dzieci do szkoły. W tym przypadku jest jedno dziecko z Rudek i jedno                         
z Potoka Rządowego, które uczęszczają do oddziału przedszkolnego w Pierzchnicy.  
Natomiast rozgraniczenie działek będzie przeprowadzone przez UMiG Staszów 
między działką p. Kopyto z Kotuszowa, drogą gminną i działką p. Huberta Ramusa    
z Szydłowa. 
Radna Katarzyna Skuza powiedziała, że mieszkańcy Solca chcieli dać dzieci do 
szkoły w Szydłowie ale tam jest zbiorowisko dzieci, natomiast w Solcu są klasy 
łączone. Zaznaczyła jednocześnie, że w gminie nie dba się o dzieci, np. bus jeździł 
do Brzozówki po jedno dziecko, a był problem aby bus podjeżdżał do torów. 
Radny T. Graca zapytał czy to jest odgórnie ustalone, że należy przekazać kwotę 
6.600 zł do Gminy Pierzchnica i czy 6-ciolatki z naszej gminy uczęszczają do 
placówek w Kurozwękach.  
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że jest to dokonywane na wniosek Gminy Pierzchnica, 
która zwróciła się o zwrot środków finansowych na dzieci uczęszczające z naszej 
gminy do Pierzchnicy, a Kurozwęki się nie zwracają więc nie płacimy. 
Więcej pytań i uwag dotyczących Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz zmian                            
w budżecie gminy na 2013 rok nie było.  
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Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Szydłów na lata 2013 – 2020, 
która została uchwalona jednogłośnie. W chwili głosowania na sali obrad RG 
obecnych było 13 radnych.  
                                     

U C H W A Ł A Nr XXXVI/ 164/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy Szydłów na 2013 rok, która została uchwalona 
jednogłośnie. W chwili głosowania na sali obrad RG obecnych było 13 radnych. 
 

U C H W A Ł A Nr XXXVI/ 165/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następnie Przewodniczący RG przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Szydłów w 2013 r.  
Pani Marta Stachowicz - Hanczke  - samodzielny referent ds. ochrony środowiska                 
w UG wyjaśniła, że obowiązek uchwalenia przez Gminy programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt wynika ze 
znowelizowanej ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt. Na realizację 
zadań zawartych w programie gmina zabezpiecza środki na 2013 r. w kwocie                  
5.000 zł. Przewodniczący RG wyjaśnił, że jest to uchwała  którą musimy podjąć. 
Radny T. Graca zapytał czy do wyłapywania bezdomnych zwierząt są wyznaczone 
firmy. Pani M. Stachowicz – Hanczke udzieliła odpowiedzi, że będzie to lekarz 
weterynarii.  
Więcej uwag i zapytań nie było i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała 
została uchwalona jednogłośnie -13 głosów „za”. 

 
U C H W A Ł A Nr XXXVI/ 166/ 2013 

(o treści jak w załączeniu) 
 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie sposobu 
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 
Wójt Gminy zgłosił poprawkę do tej uchwały - w § 4, w punkcie 2 zamiast określenia: 
„Punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych zlokalizowany przy ul. 
Kieleckiej 21 czynny jest w dni robocze od poniedziałku do piątku w godz. 900 - 1500” 
należy zastąpić określeniem: „Punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych 
zlokalizowany przy ul. Kieleckiej 21 czynny będzie w godz. 900-1500 w dni robocze: 
poniedziałki i piątki”. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszoną przez Wójta Gminy 
poprawkę, która została przyjęta jednogłośnie. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 
wraz ze zgłoszoną poprawką i uchwała została uchwalona jednogłośnie.  
 

U C H W A Ł A Nr XXXVI/ 167/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Z kolei Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Sekretarz Gminy zgłosił poprawkę wynikającą ze stanowiska radcy prawnego, który 
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zaproponował aby w § 2., określenie: „… wpłata na rachunek bankowy Urzędu 
Gminy Szydłów lub wpłata u sołtysa” zmienić na określenie: „… wpłata na rachunek 
bankowy Urzędu Gminy Szydłów lub wpłata u inkasenta”. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszoną poprawkę, która 
została przyjęta jednogłośnie. 
Następnie Przewodniczący rady Gminy poddał pod głosowanie Uchwałę wraz                     
ze zgłoszoną poprawką, która w głosowaniu jawnym została uchwalona 
jednogłośnie. 
 

U C H W A Ł A Nr XXXVI/ 168/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Przedostatni projekt uchwały na obecnej sesji dotyczył zmian w Regulaminie Nagród 
Gminy Szydłów – Tytułów Honorowych: „Przyjaciel Szydłowa” i „Pasjonat Małej 
Ojczyzny”, uchwalonego Uchwałą Nr XXII/ 113/ 2008 Rady Gminy Szydłów z dnia 25 
marca 2008 roku w sprawie ustanowienia tytułów honorowych: „Przyjaciel Szydłowa” 
i „Pasjonat Małej Ojczyzny”. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że w powyższej uchwale chodzi o uwzględnienie przypadku, iż 
jeśli Laureat nie będzie mógł zasiadać w kapitule to może wyznaczyć w formie 
pisemnej swojego pełnomocnika i dodany jest punkt 15 Regulaminu, który określa 
postępowanie w przypadku nie zgłoszenia w danej edycji wymaganej, minimalnej 
liczby kandydatur.  
Radny T. Graca zapytał w sprawie pkt. 1 - czy była już kiedyś taka sytuacja, że 
przedstawiciel zasiadał  w kapitule, bo nie wie czy to będzie dobrze jeśli będzie 
pełnomocnik. 
Wójt Gminy odpowiedział, że zdarzyło się, że przedstawiciel zasiadał w kapitule ale 
nie brał udziału w głosowaniu. 
Więcej uwag i zapytań nie było i w zarządzonym przez Przewodniczącego 
głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona większością głosów:  9 głosów „za”, 
przy 2 głosach „wstrzymujących  się” i 2 głosaach „przeciw”.  

 
U C H W A Ł A Nr XXXVI/ 169/ 2013 

(o treści jak w załączeniu) 
 
Ostatni projekt uchwały XXXVI sesji RG dotyczył zmiany w Uchwale XXXIII/ 150/ 
2013 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, ustalenie stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik o określonej 
pojemności.  
Wójt Gminy wyjaśnił, że w lutym br. była podejmowana powyższa uchwała ale był to 
czas przed nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach                                     
i wówczas mówiliśmy, że będzie rozważany problem rodzin wielodzietnych                               
i wielopokoleniowych, tak aby dla tych rodzin zmniejszyć obciążenie opłatami za 
odbiór odpadów. 
Radny Tadeusz Graca powiedział, że będzie głosował przeciw podjęciu tej uchwały, 
bo myślenie o rodzinach wielodzietnych i wielopokoleniowych to jest dobra sprawa 
ale biorąc sprawę ogólnie to stawki za odbiór odpadów  są za wysokie dla wszystkich 
mieszkańców.  
Pytań i uwag dotyczących projektu uchwały nie było i w zarządzonym przez 
przewodniczącego głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona większością 
głosów – 9 głosów  „za” przy 4 głosach „przeciw”.                                                                                                                                                                                                                                                                
 

U C H W A Ł A Nr XXXVI/ 170/ 2013 
(o treści jak w załączeniu) 
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Ad. 9.  
 
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje  radnych udzielił Wójt Gminy i powiedział:     
- jedna toaleta „TOI-TOI” zostanie przeniesiona i ustawiona ale z przodu ogrodzenia,  
  a co do starej toalety to jest to sprawa księdza i on musi zdecydować czy ją  
  zlikwidować, 
- na kupno traktorka musimy poczekać, bo jest  złożony projekt do LGD    
  „Świętokrzyski Karp” i projekt taki być może zostanie zaakceptowany, ponieważ                
  w tych dniach otrzymaliśmy go do obrobienia, 
- problem tablicy informacyjnej przed Grabkami Dużymi jest znany tylko pracownicy  
  obecnie nie mają czasu, 
- poprawki w Rynku mają wykonywać po dniach wolnych w maju, 
- na kurs operatora koparki nie będzie nikt kierowany ponieważ koparka jest dość  
  stara i jak jeszcze raz się zepsuje,  to nie będzie sensu jej naprawiać,  a opłata   
  za kurs operatora jest dość wysoka, 
- pani J. Bąk – właścicielka działki przy ul. Cmentarnej dała pozwolenie na wycięcie  
  rosnących tam topoli, a pani Kicińska porządkuje działkę, którą kupiła i wyraża  
  zgodę na udostępnienie części działki aby ułożyć korytka wzdłuż drogi celem   
  odprowadzenia wody ale z tego co się orientuje to nie ma gdzie odprowadzić     
  wody spływającej ul. Cmentarną, 
- sołtys z Szydłowa powiedział, że korytka zdały by egzamin przez większą część  
  roku, jedynie  zimą trochę byłby problem, 
  Wójt Gminy zwrócił się do sołtysa Szydłowa aby wziął oświadczenia od rolników, że 
  wyrażają zgodę na zebranie ziemi i wówczas prace będziemy wykonywać, 
- łatanie ubytków nawierzchni dróg będzie wykonywane ale nie można określić  
  konkretnego terminu gdyż jest bardzo  dużo prac a mało pracowników, 
- czyszczenia rowów w Solcu – zostało wysłane pismo do Zarządu Dróg  
  Wojewódzkich ale na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze odpowiedzi,  
- most w Kotuszowie – pracownicy UG pojadą obejrzeć stan mostu i będzie można  
  podjąć wtedy decyzję, 
- pęknięcia na drodze w Jabłonicy zostaną usunięte ale w pierwszej kolejności  
  muszą być uzupełnione większe ubytki, 
- Skarbnik Gminy – pani Alicja Kłonicka odpowiedziała w sprawie energii  
  elektrycznej - przy opracowywaniu  budżetu Gminy na 2013 r. były brane wielkości            
  z wykonania budżetu za IX miesięcy 2012 r. co jakiś czas mamy podwyżki za  
  energię za I kwartał br. zapłaciliśmy za energię 80 tys. zł, za oczyszczalnię ścieków  
  w  Szydłowie płacimy 5.000,00 zł miesięcznie, jest to dość dużo. W rachunkach za  
  energię jest kilka pozycji - jeśli chodzi o usługi dystrybucyjne zaoszczędziliśmy,  
  natomiast wzrósł koszt zużycia energii. 
 
Ad. 10.  
 
W dyskusji głos zabrali: 
- radny Krzysztof Fit - powiedział, że coraz więcej śmieci leży po rowach i pracownicy  
  UG powinni  przejechać i pozbierać,  
  Wójt Gminy odpowiedział, że w Szydłowie jest centrum gminy i tu należy dbać                           
  przede wszystkim o czystość, chcąc sprzątać w sołectwach musiałby  zatrudnić  
  dodatkowo 2 osoby.  
- sołtys z Szydłowa S. Wojterski  zapytał ile jest osób z tych co nie przyłączyli się do  
  oczyszczalni ścieków, a które mogłyby się przyłączyć aby obniżyć koszty  
  funkcjonowania oczyszczalni. 
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  Wójt Gminy odpowiedział, że 5 lub 7 osób i w maju będzie rozmawiał z tymi  
  mieszkańcami.   
- radny Jerzy Klamczyński - zapytał kto będzie wycinał drzewa przy Ośrodku  
  Zdrowia. 
  Wójt odpowiedział, że wycinka drzew należy do Gminy, ZEORK może  
  wyłączyć tylko energię na czas wycinania drzew, dla gminy będzie to spory  
  wydatek gdyż wycinka 2 drzew to koszt około 2.000 zł.  
- Stanisław Wojterski sołtys Szydłowa powiedział, że Wójt mówił o wycince drzew  
  przy pani J. Bąk i aby Wójt dopilnował kto będzie ciął drzewa i weźmie drzewo aby   
  posprzątał również  korzenie drzew.  
- radny Marek Skuza powiedział, że na posiedzeniu Komisji RG radny K. Fit pytał                     
  o projekt drogi Mokre – Gacki – Wola, ile trwa praca nad projektem. 
  Wójt Gminy odpowiedział, że około 1 miesiąca. 
 
Ad. 11.  
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został w pełni 
zrealizowany i dokonał zamknięcia obrad XXXVI sesji Rady Gminy Szydłów. 
 
 
      Protokołowała 
 
Teresa Kaniszewska 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


